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 МЯСЦОВАЯ ЎЛАДА

З ЗАЛЫ СУДА МАНЕЎРЫ

Сельская глыбінка традыцыйна лічыцца нібыта апірышчам 
цяперашняй улады. Аднак, пры ўсім тым, тут таксама бываюць 
нечаканыя сюрпрызы.

Ад незалежных дэмакратычных 
партый улады ўключылі ў камісію на 
участак № 14 Амбросавічы ўсяго толькі 
аднаго прадстаўніка ад Беларускай 
сацыял-дэмакратычнай партыі 
(Грамада) Аляксандра Шчамлёва.

Прынамсі, ад самага пачатку 
была стварана штучная сітуацыя 
"свабоднага волевыяўлення".

Пачынаючы ўжо з аўторка 4 
жніўня, каб прывабіць выбаршчыкаў 
ўчасткі. Забяспечыць вялікую яўку на 
датэрміновае галасаванне павінна 
была і датэрміновая выдача пенсій ды 
дапамог на пошце, якая размешчана ў 
сельскім Доме культуры. Сваеасаблівы 
піяр-шматхадовачка: задаволеныя 
пенсіянеры, атрымаўшы дадатковую 
дзесятку ў якасці прыбаўкі – выходзілі 

з адных дзвярэй і там жа траплялі 
ў суседнія дзверы, дзе заадно і 
прагасавалі датэрмінова. А затым 
надыйшла чарга бюджэтнікаў, бо хто 
яшчэ напоўніць скрынку бюллетэнямі 
для “датэрміновага волевыяўлення"?

У выніку за пяць дзён такі ўдалося 
сабраць 67 чалавек з 250 ў агульным 
спісе выбаршчыкаў.

Вынікі на участку №14 былі 
галасавання наступныя. З 245 
прыняўшых удзел у галасаванні аддалі 
свае галасы за Святлану Ціханоўскую – 
38, за Андрэя Дзмітрыева – 2, за Ганну 
Канапацкую – 2, а таксама 22 галасы 
былі супраць усіх кандыдатаў. За 
Аляксандра Лукашэнку прагаласаваў 
181 выбаршчык.

Аднак пры падліку галасоў 

выявіўся цікавы факт. За Лукашэнку 
амаль усе галасы былі ў скрынях 
для “датэрміновага галасавання” і 
галасавання “на даму”, а гэта адпаведна 
67 і 54 выбаршчыкі – усяго 121. Але 
ж вельмі паказальна, што ў асноўны 
дзень галасавання 9 жніўня, калі ў 
нядзелю прыйшло 124 выбаршчыкі, 
расклад быў яўна не на карысць 
дзейнага прэзідэнта. Тут атрымлівацца, 
што ён атрымаў усяго 60 галасоў. 
Хаця гэта не выпадкова, бо ў асноўны 
дзень галасавання прыходзяць 
найбольш палітычна інфармаваныя і 
маладыя выбаршчыкі, якія ведаюць, 
што ў асноўны дзень, калі скрыня 
стаіць на вачах у 10 чальцоў камісіі 
ды пяці назіральнікаў – тут цяжка 
зрабіць “нейкія патаемныя аперацыі” 
ад людской пільнасці з бюлетэнямі. 
Хаця вынікі і прадказальныя – “на 
даму” і “датэрмінова” галасуюць у 
пераважнай большасці людзі ужо 

самага сталага веку, у якіх акрамя 
телеканала БТ ды радыёкропкі болей 
нічога няма. А там толькі Лукашэнку і 
паказваюць.

Аднак прыемна было бачыць, як 
нехта з моладзі кідаюць ў скрынку 
бюлетэні, згорнутыя "гармонікам". 
Дзе пры развароце ў квадраціку 
за Ціханоўскую намалёваны знак у 
выглядзе сэрца. Моладзь патрабуе 
перемен, бо для іх старая ўлада 
безнадзейна прагніла.

Мяркуючы па інфармацыі з 
участкаў буйных гарадоў і з Менску 
– там Лукашэнка прайграў, ды яшчэ 
з разгромным лікам. Гэта бачна і па 
штодзённых акцыях пратэсту. Дарэчы, 
найбольш красамоўна сведчыць 
аб гэтым пратакол з Гагарынскага 
участка суседняга Гарадка, дзе ў 
камісіі быў незалежны прадстаўнік ад 
БСДП(Грамада).

Алесь Шумскі

УСЁ ВЫРАШАЕ АСНОЎНЫ ДЗЕНЬ ГАЛАСАВАННЯ

Шумілінцы са сваімі праблемамі 
звярталіся да старшыні райвыканкама 
Віктара Гутарава. Прычым кола 
пытанняў цяпер было даволі шырокім 
– людзі ўзнімалі як грамадска значныя 
праблемы, так і асабістыя пытанні. 

Найбольш вострая праблема: як зараз 
знайсці кіраўніка ў таварыства інвалідаў 
і ўбраць збожжа на ўчастку? 

Так, жыхарка райцэнтра прасіла 
Гутарава дапамагчы раённай 
арганізацыі таварыства інвалідаў 
знайсці кіраўніка. Яна з цеплынёй 
згадала час, калі арганізацыяй кіравала 
Любоў Мікалаеўна Нагібава. Аднак ні яна 

сама, ні хто небудзь іншы прапанаваць 
кандыдатуру на гэтую пасаду не не 
змаглі.

Таксама быў званок пра самае 
актуальнае для вяскоўцаў пытанне аб 
уборцы збожжавых на прысядзібных 
участках. Кіраўнік раёна Віктар Гутараў 
патлумачыў, што зараз у гаспадарках 
разгортваецца ўборачная, і праз пэўны 
час пачнуць убіраць і прыватныя ўчасткі. 

Прынамсі, яшчэ адну шумілінскую 
жыхарку заклапоціў стан будынка 
былога інфекцыйнага аддзялення 
райбальніцы. Тут як неабходна было б 

На днях мясцовыя шумілінскія ўлады ладзілі гэтак званую 
“прамую лінію”. На гэты раз на яе дазваніліся 11 жыхароў 
раёна. 

ЦІ ВЫРАШАЮЦЦА 
НАДЗЁНЫЯ ПРАБЛЕМЫ?

Суд у Віцебску разглядае 
адміністрацыйную справу ў 
дачыненні да дырэктара Віцебскага 
політэхнічнага ліцэя Руслана 
Вінакурава, які абвінавачваецца ў 
наўмысным прычыненні цялесных 
пашкоджанняў. Заяву на яго ў 
траўні гэтага года напісаў 17-гадовы 
навучэнец ліцэя, які мае статус сіраты 
і знаходзіцца пад апекай дзяржавы, 
паведамляе "Віцебская вясна”.

Судовае паседжанне 13 ліпеня 
прайшло за зачыненымі дзвярыма. 
Суддзя патлумачыла, што гэта 
зроблена «ў інтарэсах непаўналетняга 
пацярпелага".

Згодна з пратаколам, 13 траўня 
дырэктар ліцэя, знаходзячыся ў сваім 
кабінеце, наўмысна нанёс цялесныя 
пашкоджанні непаўналетняму вучню. 
У заключэнні эксперта гаворыцца, 
што пашкоджанні нанесеныя 
«шляхам сціскання рук, а таксама 
прыжыманьнем да сцяны». Сінякі 
зафіксавалі на запясцях, грудзей і 
падбародку.

Па словах аднаго з удзельнікаў 
працэсу, дырэктар ліцэя не пагадзіўся 
з пратаколам і заявіў, што траўмы на 
падбародку і грудзі не маюць ніякага 
дачынення да яго дзеянням. Ён 
патлумачыў, што запрасіў навучэнца 
ліцэя ў свой кабінет для правядзення 
выхаваўчай працы, так як той грубіў. 
Маўляў, ён трымаў выхаванца за 
рукі, «таму што хацеў выратаваць яго 
жыццё і здароўе». Педагог сцвярджаў, 
што ў навучэнца быў нейкі матыў, каб 
яго агаварыць.

Па версіі ліцэіста, дырэктар моцна 
прыціснуў яго да сцяны і трымаў 
рукой падбародак. Хлопец сказаў, 
што калі ён пачаў крычаць у кабінеце, 
адміністрацыя выклікала хуткую 
дапамогу з абласнога псыхіятрычнага 

дыспансэра. Але лекары адмовіліся 
адвезці юнака ў псіхіятрычную клініку 
– і даставілі ў дзіцячую бальніцу, дзе ў 
яго знялі пабоі.

Непаўнагадовы сцвярджае, што гэта 
не першы выпадак, калі адміністрацыя 
політэхнічнага ліцэя запалохвае 
непаслухмяных вучняў «дзявяткі» (так 
гараджане называюць псіхіятрычную 
клініку ў пасёлку Віцьба пад Віцебскам).

Суддзя абвясціла перапынак у 
пасяджэнні, вярнуўшы матэрыялы 
справы ў міліцыю на дапрацоўку. 
Будзе праведзена дадатковая судова-
медыцынская экспертыза (паводле 
дакументаў і з улікам тлумачэнняў 
пацярпелага) і апытаныя сведкі.

Руслан Вінакураў прызначаны 
дырэктарам Віцебскага дзяржаўнага 
політэхнічнага прафесійнага ліцэя 
ў 2019 годзе. Да гэтага ён 9 гадоў 
узначальваў абласны камітэт 
па прыродных рэсурсаў і ахове 
навакольнага асяроддзя. У 2018 годзе 
пераабраны ў аблсавет дэпутатаў. 
З'яўляецца членам прэзідыума.

Пацярпелы – сірата, скончыў першы 
курс палітэхнічнага ліцэя, жыве ў 
інтэрнаце. Дырэктар Вінакураў – яго 
апякун.

На судзе ў якасці законнага 
прадстаўніка хлопца выступала 
супрацоўнік аддзела адукацыі, спорту 
і турызму адміністрацыі Чыгуначнага 
раёна Віцебска. Хадайніцтва 
пацярпелага аб абароне яго інтарэсаў 
у судзе праваабаронцам Беларускага 
Хельсінкскага камітэта Паўлам 
Левінавым суд адхіліў.

За наўмыснае прычыненне цялесных 
пашкоджанняў (частка 1 артыкула 
9.1 КоАП) прадугледжаны штраф 
ад 10 да 30 базавых велічынь або 
адміністрацыйны арышт.

«Віцебская вясна»

У Віцебску судзяць дырэктара ліцэя і дэпутата аблсавету Руслана 
Вінакурава: вучань абвінавачвае яго ў прымяненні сілы.

СУД НАД ДЭПУТАТАМ

На гэты раз да пляцоўкі прызямлення 
«Шуміліна» прадстаўнікоў 103-й асобнай 
гвардзейскай паветрана-дэсантнай 
брыгады дастаўлялі гелікоптэры. Гэтыя 
машыны прыбылі сюда з 50-й змешанай 
авіяцыйнай базы, што месціцца ў Мінскай 
вобласці. Цяпер з бартоў гелікоптэраў 
скочыла каля 300 “блакітных берэтаў”, у 
тым ліку дзяўчыны. 

Як правіла, скачкі тут адбываюцца 
пастаянна. Прычым вайскоўцы 
тэрміновай службы ўдзельнічаюць у 
іх як мінімум адзін раз, а кантрактнікі 
– чатыры разы за год. Тым болей, 
што праграма баявой падрыхтоўкі 
становіцца на сенняшнік дзень ўсё болей 
і болей насычанай. І гэта сітуацыя для 
пэўнай часткі асабовага складу –  было 

як першае выпрабаванне падобнага 
роду. Бадай што, у ходзе мерапрыемства 
яго ўдзельнікі адпрацавалі розныя 
задачы, у тым ліку дэсантаванне з грузам 
і зброяй. 

І гэта яшчэ не ўсё. Апроч гелікоптэраў,  
для скачкоў па-ранейшаму 
выкарыстоўваюцца самалёты  ІЛ-76 і АН-
2.  У рэшце рэшт такія практычныя заняткі 
дазваляюць дэсантнікам захоўваць 
высокую баяздольнасць і гатоўнасць 
выканаць любыя пастаўленыя заданні 
па абароне нашай Айчыны.

Прынамсі, у дэсантаванні 
ўдзельнічаюць усе вайскоўцы, 
пачынаючы ад радавых і сканчаючы 
кіраўніцтвам.

У. Амбросаў

Стала ўжо традыцыяй, калі ў Шумілінскім раёне праходзяць 
скачкі з парашутам віцебскіх дэсантнікаў.

ДЭСАНТНІКІ Ў ШУМІЛІНЕ



ЗДАРЭННІ, КРЫМІНАЛ
(пачатак на стр. 1)

НАША СПАДЧЫНА

• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі 
аб гэтым – зрабіце 
бесплатную падпіску. Калі 
не жадаеце атрымліваць 
газету, то патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamuni-
kat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.
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КУЛЬТУРА

зараз такое аддзяленнепадчас 
эпідэміі каронавірусу. У 
сваю чаргу Віктар Гутараў 
патлумачыў, што кіраўніцтва 
раёна цалкам згодна з такой 
прапановай.  На сённяшні дзень 
робіцца ўсё магчымае, каб 
знайсці сродкі для аднаўлення 
будынка, тым болей, што тут 
патрэбны немалыя грошы.

Жыхары вёскі Мазурына 
прасілі кіраўніка раёна 
аднавіць маршрут аўтобуса на 
вёску Цаўі. Паводле іх слоў, бо 

 МЯСЦОВАЯ ЎЛАДА
нават з Мазурына ісці ў Мікіціху 
да аўтобуснага прыпынку 
пажылому хвораму чалавеку 
цяжка.  І калі б раз на тыдзень 
туды хадзіў маршрутны аўтобус, 
то вясковыя пенсіянеры маглі 
пад’ехаць у бальніцу.

Бацькі тых дзяцей, якія 
займаюцца біятлонам, прасілі 
пабудаваць лыжаролерную 
трасу. Было даручана звярнуцца 
да Федэрацыі прафсаюзаў 
Беларусі, пад апекай якой 
займаюцца юныя спартсмены, 
аб разглядзе гэтай прапановы. 

У вёсцы Башні прасілі зрабіць 
прыпынак аўтобуса ў пачатку 
аграгарадка, а для засцярогі 
– усталяваць дарожны знак 
«Асцярожна, дзеці!» каля 
дзіцячага сада.

Вяскоўцы з Казьянаў прасілі 
спілаваць аварыйнае дрэва ля 
хаты, а з вёскі Слабады хацелі 
замяніць лямпачку ў вулічным 
ліхтары, з вёскі Гародна прасілі 
дапамагчы з афармленнем 
дакументаў аб уводзе ў 
эксплуатацыю жылога дома.

Ян Вайтовіч

Обальская кераміка сталася 
брэндам Шуміліншчыны на на 
фестывалі мастацтваў «Славянскі 
базар у Віцебску».  Прынамсі, 
спецыяліст пра нашу мясцовую 
кераміку ўсё ведае. І гэта 
менеджэр па продажах 

Кацярына Аляксеева, якая 
прапаноўвала жыхарам Віцебска і 
гасцям фестываля на Шумілінскім 
панадворку прадукцыю 
Обальскага керамічнага завода. 
Яна можа распавесці пра якасць 
обальскай цэглы і попыт на яе 
ў свеце. Побач з Кацярынай 
размесціў свае вырабы 

 ганчар Аляксандр Любімаў. 
Спадар Аляксандр не першы 
год старанна захоўвае традыцыі 
вырабу гэтак званай чорнай 
дымленай керамікі. Майстар 
зараз і на свята завітаў са сваім 
ганчарным кругам. 

Такі посуд, выраблены ў 
печы, што паліцца дровамі, 
мае асаблівыя якасці. Ён больш 
трывалы і, што асабліва модна 
зараз, экалагічна чысты.

На сцэне нядаўна 
мадэрнізаванай плошчы 
Свабоды выступалі ўдзельнікі 
ансамбля «Гарэзнікі» Обальскай 
дзіцячай школы мастацтваў, 
салісты народнага ансамбля 
«Абалянка» Обальскага ГДК, 
народнага хора «Світанак», 
салісты эстрадных студый 
Шумілінскага раённага цэнтра 

культуры, майстры раённага 
дома рамёстваў.

Экскурсію па панадворку 
зрабіла загадчык аддзела РЦК 
Ірына Бондарава – расказала пра 
Шуміліншчыну вершамі ўласнага 
сачынення. Акампаніраваў 
баяніст Валерый Першукевіч. 
Работнікі раённай бібліятэкі 
падрыхтавалі стэнды, на якіх 
самыя знакавыя месцы рэгіёна, 
майстар дома рамёстваў Яўгенія 
Шарыпава – пано-прэзентацыю 
сельсаветаў. Карацей, хто хацеў, 
мог даведацца пра наш край 
багата.

Шукалі лазу ў «Горадзе 
майстроў»

У 29-ы раз на «Славянскі базар» 
прывезлі свае вырабы майстры 
Дома рамёстваў. Яны ведалі, 
што найбольшым попытам 
карыстаюцца лаза і кераміка. 
Але тут дзень на дзень не 
прыходзіцца. Шматковая тэхніка, 
саломапляценне, ганчарства – 
нашы рамеснікі працягваюць 
працаваць у традыцыйных 
тэхніках.

Наталля Пятрова і Вольга 
Загвоздава прадстаўлялі 
багатую выставу разнастайных 
вырабаў Шумілінскага Дома 
рамёстваў. Найбольш яркі 
вобраз – саламяная лялька, якую 
можна не толькі захоўваць дома 
як абярэг, але і перадаваць у 
спадчыну. Каштуе такая лялька 

ўсяго 15 рублёў. Варта адзначыць, 
што шумілінцы прывезлі  
ўнікальныя рэчы, але цэны 
прызначалі сціплыя. У кожнага, 
хто здатны ацаніць традыцыйнае 
беларускае мастацтва, павінна 
быць магчымасць набыць 
сувенір.

Апроч  таго, на плошчы Свабоды 
прайшоў турнір нацыянальных 
танцаў. Такое самабытнае шоу 
на фестывалі праходзіла восьмы 
раз. За Шуміліна «Лявоніху», 
«Верацяно» і іншыя бытавыя 
танцы выконвалі ўдзельнікі 
народнага фальклорнага 
калектыву «Гульбічы» Дар’я 
Сцяпанава і Арцём Віславухаў.

Фестывальны Віцебск на 
чатыры дні пераўтварыўся ў 
адну вялікую сцэну.  Шумілінцы 
і тут пастараліся, паказалі 
гледачам гульнявую праграму 
«Падарожжа ў Баніанію», а 
Обальскі ГДК – «Адзін планшэт, а 
колькі бед».

Узорны тэатральны калектыў 
«Прэм’ера» Башнёўскага СК 
паказаў у «Лялечным дворыку» 
спектакль «Пятрушкіны казкі», 
а ўдзельнікі тэатральнага 
калектыву «Дзеці сцэны» 
Обальскага ГДК наладзілі 
перформанс «Зона МІМ». А 
народны сямейны ансамбль 
«Забава» Лаўжанскага сельскага 
цэнтра культуры і вольнага часу ў 
апошні дзень фэсту паўдзельнічаў 
у абласным конкурсе народнай 
музыкі і частушкі “А музыкі 
граюць, граюць”

Алесь Прыбярэжны

Нашы землякі традыцыйна прадстаўляюць 
на фестывалі мастацтваў «Славянскі базар у 
Віцебску» творчыя калектывы раёна.

ШУМІЛІНЦЫ 
НА “СЛАВЯНСКІМ БАЗАРЫ”

Ініцыятары краязнаўчага 
праекту «Даведнік па зямлі 
дабейскай» – работнікі 
Дабейской сельскай бібліятэкі 
Шумілінскага раёна – збіраюць 
матэрыялы для выпуску 
друкаванай брашуры, якая 
стане гідам для гасцей рэгіёну.

Першая згадка населенага 
пункта ў гістарычных 
дакументах датуецца 1406 
годам, і звязана яно з існуючых 
там кляштарам: у той час на 
віцебскіх землях іх было ўсяго 
два, другі – у цяперашнім 
абласным цэнтры. Ціхае 
мястэчка «блізу Віцебска» 
нанесена і на выгравіраваную 
ў XVI стагоддзі ў Рыме карту 
Полацкага княства.

У другой палове XVIII 
стагоддзя ў Дабеі існавала 
ўніяцкая царква. Спачатку яна 
была драўлянай, але пасля 

пажару жыхары вёскі ўзвялі 
мураваную. Па якія захаваліся 
запісах, наведвалі прыход 
парадку 3,4 тыс. чалавек. У гады 
Вялікай Айчыннай храм быў 
разбураны. Зараз на тым месцы 
стаіць памятны знак.

«Памятныя кніжкі Віцебскай 
губерні» распавядаюць 
пра тое, што ў Дабеі ў 1866 
годзе знаходзілася валасное 
вучылішча, якое наведвалі 
15 хлопчыкаў. А ўжо праз два 
гады там заснавалі народнае 
вучылішча. У Дабейскай 
царкоўна-прыходскай школе 
загадчыкам і настаўнікамі 
закона быў дзед савецкага 
інжынера-вынаходніка Вадзіма 
Мацкевіча (які стварыў у 1936 
годзе першага савецкага 
робата) – святар Леў Мацкевіч.

Катком прайшлася па зямлі 
Дабейскай Вялікая Айчынная, 

ваенныя дзеянні тут пачаліся 
4 ліпеня, вёска задрыжала ад 
варожых маршаў і снарадаў. 
У гады акупацыі мірнае 
насельніцтва несла цяжар 
страт, страху, болю. Тут у 
чэрвені 1944 года здзейсніў 
свой подзвіг лейтэнант 
Мікалай пінжака: на працягу 
трох гадзін танкіст адбіваў 
нямецкія контратакі, а пасля 
забяспечваў пераправу праз 
Заходнюю Дзвіну стралковым 
падраздзяленням. За мужнасць 
і адвагу ён удастоены звання 
Героя Савецкага Саюза.

У Дабеі знаходзіцца адно з 
самых буйных у раёне воінскіх 
пахаванняў: у брацкай магіле 
спачываюць больш за 280 
савецкіх салдат з усіх рэспублік 
былога Савецкага Саюза. Пошук 
імёнаў загінуўшых воінаў 
працягваюцца.

vitvesti.by
Пераклад з расейскай 

рэдактара

У Шумілінскім раёне плануюць выпусціць даведнік 
па дабейской зямлі.

ДАВЕДНІК ПА ЗЯМЛІ ДАБЕЙСКАЙ

З блока аднаго з шумілінскіх 
інтэрнатаў была скрадзена 
жаночая куртка коштам 209 
рублёў.

Супрацоўнікі РАУС 
устанавілі, што крадзеж 
здзейсніла мясцовая 

жыхарка. Скрадзенае 
канфіскавана.

Узбуджана крымінальная 
справа, ліхадзейцы пагражае 
да 4-х год пазбаўлення волі.

Сяржук Крупскі паводле 
матэрыялаў УУС

У адным з інтэрнатаў райцэнтра скралі жаночую 
куртку.

СКРАЛІ КУРТКУ

Прычым, тры вадзіцелі селі 
за руль без правоў (штраф 
да 25 БВ), 6 веласіпедыстаў 
не мелі патрэбных катафотаў 
на транспартным сродку 
(штраф ад 1 да 3 БВ), тры 
пешаходы пераходзілі 
праезную частку па-за 
ўстаноўленага месца (штраф 
да 3 БВ). Да прыкладу, адзін 
жыхар райцэнтра сеў за 
руль мапеда, не маючы пры 
гэтым вадзіцельскіх правоў 
катэгорыі АМ. Супрацоўнікі 
ДАІ спынілі мужчыну на 
адной з вуліц Шуміліна. У 
выніку на мужчыну быў 
складзены адміністрацыйны 
пратакол, цяпер яму 
пагражае штраф ад 5 да 20 
БВ.

А яшчэ адзін кіроўца заснуў 
за рулём.

На аўтадарозе Р-20 кіроўца 
легкавіка заснуў за рулём і 
з’ехаў у кювет

Як высветлілася, дарожна-
транспартнае здарэнне 
ўчыніў жыхар Полацка, які 
ехаў на аўтамабілі «Джылі»

Аўтамабіль па-шкоджаны 
і патрабуе рамонту. 
Супрацоўнікі ДАІ высветлілі, 
што аўтамабіль «Джылі» быў 
узяты напракат знаёмым таго 
мужчыны, які знаходзіўся 
за рулём. Да таго ж, кіроўца 
не меў вадзіцельскага 
пасведчання.

На парушальніка 
складзены адміністрацыйны 
пратакол, які накіраваны 
па месцы жыхарства для 
далейшага разгляду.

Сяржук Крупскі паводле 
матэрыялаў МНС і УУС

Толькі за тыдзень на дарогах Шуміліншчыны 
супрацоўнікі дзяржаўтаінспекцыі выявілі 33 
парушэнні.

ПАРУШЭННІ 
НА ДАРОГАХ

Нечаканы фінал прынесла 
сумеснае застолле тром 
жыхарам Шумілінскага 
раёна, паведамляе УУС 
Віцебскага аблвыканкама.

Маладыя людзі весела 
адзначалі дзень нараджэнне 
і перыядычна папаўнялі 
запасы спіртнога. Ужо пад 
раніцу падчас чарговага 
паходу за дабаўкай 
стомленая кампанія 
расслабілася на лаўцы.

У гэты момант са шкарпэтак 
пацярпелага паказаліся 
грошы. Двое прыяцеляў 
неўзабаве заўважылі 
купюры і вырашылі забраць 
іх сабе. Яны збілі нядаўняга 
сабутэльніка і выкралі ў яго 
500 беларускіх рублёў.

Пацярпелы звярнуўся 
па дапамогу ў міліцыю. 
Малады чалавек распавёў, 
што грошы ў шкарпэтцы 
схаваў спецыяльна, каб не 
згубіць, але і падумаць не 
мог, што прыяцелі змогуць 
так жорстка абысціся.

Міліцыя неўзабаве 
затрымала зламыснікаў. 
Імі аказаліся 
васемнаццацігадовы і 

У гарадскім пасёлку Обаль святкаванне дня 
нараджэння скончылася рабаваннем. У выніку 
адзін маладзён пазбавіўся грошай, а двое сталі 
фігурантамі крымінальнай справы.

дваццацігадовы жыхары 
гарадскога пасёлка Обаль. 
Маладзёны ўсё ж паспелі 
патраціць невялікую частку 
нарабаваных грошай на 
новую порцыю спіртнога. 
Астатнія грошы міліцыянты 
паспелі канфіскаваць.

Узбуджана крымінальная 
справа.

АДСВЯТКАВАЛІ І...
АБРАБАВАЛІ
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АЗБУКА ПАЛІТАЛОГІІ

Што вывела сотні тысяч беларусаў на плошчы? 
Паводле афіцыйнай версіі, неаднаразова агучанай 
адзіным палітыкам (АП), — замежныя лялькаводы. 
Бо ўнутраных прычын для гэтага ў дзяржаве для 
народа няма і быць не можа. Прынамсі, асабіста 
ён іх не заўважыў.

Але калі прызнаць, 
што такое тлумачэнне 
ўтрымлівае хоць бы драбніцу 
ісціны, то ўсіх дзяржаўных 
прапагандыстаў неабходна 
тэрмінова звальняць за 
прафнепрыдатнасць.

Звернемся да бюлетэня 
«Рэспубліка Беларусь у 
люстэрку сацыялогіі» за 
2018 год, падрыхтаванага 
спецыялістамі Інфармацыйна-
аналітычнага цэнтра (ІАЦ) пры 
АП. Салідны дакумент салідных 
людзей. У мяне няма падставаў 
яму не давяраць.

Цытую: «На сучасным этапе 
ў кожнага жыхара краіны ёсць 
магчымасць аператыўна 
атрымліваць звесткі пра 
сітуацыю ў краіне і за мяжой 
у зручнай для яго форме: на 1 
лістапада 2018 года ў краіне 
дзейнічаюць 9 інфармацыйных 
агенцтваў, выдаюцца 
746 газет і 860 часопісаў, 
транслююцца дзясяткі 
тэлеканалаў, ажыццяўляюць 
вяшчанне 176 радыёпраграм. 
Шырока прадстаўлены і 
вэб-сайты, якія публікуюць 
актуальныя навіны і 

забаўляльны кантэнт».
Колькасць газет уражвае. 

Але не будзем цешыць сябе. 
Не ўсё золата, што блішчыць, і 
не ўсё карыстаецца попытам, 
што надрукавана на газетнай 
паперы. У першай дзясятцы 
няма ні аднаго незалежнага 
выдання. А замыкае ТОП-10 
газета «Звязда», чыя аўдыторыя 
(2%) не перавышае хібнасці 
вымярэння. Што ж тады казаць 
пра ўплывовасць выданняў, 
якія ў першую дзясятку не 
трапілі.

Ад друкаваных выданняў 
пяройдзем да тэлебачання, 
якое згодна з прызнаннем 
сацыёлагаў ІАЦ, «па-
ранейшаму застаецца для 
беларускіх грамадзян галоўнай 
крыніцай інфармацыі пра 
падзеі ў рэспубліцы і свеце».

Аднак паводле папулярнасці 
і ўзроўню даверу, як і ў 
выпадку з газетамі, тэлеканалы 
«Белсат» і «Еўраньюс» вядучым 
дзяржаўным каналам — не 
супернікі.

Інтэрнэт, безумоўна, апісаную 
вышэй карціну «змазвае». Праз 
два-тры гады ён стане для 
большасці беларусаў галоўнай 
крыніцай інфармацыі пра 
падзеі ў краіне і свеце. Стане, 
але пакуль яшчэ не стаў.

Дык чаму ж лялькаводы 
з-за мяжы аказаліся настолькі 
эфектыўнымі пры рэалізацыі 
сваіх злачынных планаў? А дзе 
была пры гэтым ідэалагічная 
вертыкаль?

Выбары і сяржанты

Праўда, як любіць паўтараць 
палітолаг Станіслаў Бялкоўскі, 
— гэта версія, якая найбольш 
задавальняе. У вершнікаў — 
свая праўда, у пяхоты — свая.

Так, згодна з версіяй 
кіраўнікоў палатаў беларускага 
парламента Наталлі Качанавай 
і Уладзіміра Андрэйчанкі, якой 
яны падзяліліся са старшынямі 
парламентаў дзяржаў — 
чальцоў Еўрасаюза, выбары 9 
жніўня прайшлі ў адпаведнасці 
з Канстытуцыяй і законамі РБ. 

Наконт колькасці грамадзян, 
якія рэальна падтрымалі 
дзеючы курс, у грамадстве 
ідуць гарачыя спрэчкі. Але, 
павінен прызнацца, яны мяне 
мала цікавяць. І тут спатрэбіцца 
тлумачэнне.

Галасы лічаць на выбарах. 
Аднак дзе тыя шчасліўчыкі, 
якія здолелі прыняць удзел у 
беларускіх выбарах пасля 1996 
года? Выбары — гэта ў першую 
чаргу сумленны падлік 
галоў. Безумоўна, да такога 
падліку яны не зводзяцца, 
але калі сумленны падлік 
не забяспечаны, то пра якія 
выбары гаворка?

Каб выпадкова дарэмна не 
пакрыўдзіць людзей годных, 
з якіх і камплектуюцца ў 
Беларусі ўчастковыя выбарчыя 
камісіі (УВК), я — з дапамогай 
пісьменніка Габрыэля Маркеса 
— перанясуся ў Калумбію: 
«Выбары прайшлі спакойна. У 
нядзелю, у восем гадзін раніцы, 
на плошчы была ўстаноўлена 
драўляная скрыня пад аховай 

шасці салдат. Галасаванне 
было цалкам свабодным, 
у чым Аўрэліана мог 
пераканацца сам — амаль 
увесь дзень ён прастаяў побач 
з цесцем і сачыў, каб ніхто 
не прагаласаваў больш за 
адзін раз. У чатыры гадзіны 
дня барабанны дроб абвясціў 
пра канец галасавання, і дон 
Апалінар Маскотэ апячатаў 
скрыню ярлыком са сваім 
подпісам. Увечары, седзячы за 
партыяй у даміно з Аўрэліана, 
ён загадаў сяржанту сарваць 
ярлык і падлічыць галасы. 
Ружовых паперак было амаль 
столькі ж, колькі блакітных, 
але сяржант пакінуў толькі 
дзесяць ружовых і папоўніў 
нястачу блакітнымі. Потым 
скрыню апячаталі новым 
ярлыком, а на наступны дзень, 
ледзь развіднела, адвезлі ў 
галоўны горад правінцыі» («Сто 
гадоў адзіноты»).

Беларусь, наколькі мне 
вядома, знаходзіцца не ў 
Лацінскай Амерыцы, а ў 
геаграфічным цэнтры Еўропы. 
Ці азначае гэта, што мясцовыя 
сяржанты пазбаўленыя 
магчымасці ўплываць на 
падлік галасоў?

Каб знайсці правільны адказ, 
звернемся да статыстыкі 
фарміравання УВК. Паводле 
інфармацыі Цэнтральнай 
камісіі па выбарах і 
правядзенні рэспубліканскіх 
рэферэндумаў, да 24 чэрвеня 
было сфарміравана 5 723 

Онлайн-платформа «Голос» вместе с платформой 
«Зубр» и инициативой «Честные люди» 
опубликовала итоговый отчет о президентских 
выборах в Беларуси. Главный вывод документа 
– во время выборов происходили массовые 
фальсификации и Александра Лукашенко нельзя 
считать легитимным президентом.

БЕЛАРУСКІ ВАРЫЯНТ «СТА ДЗЁН АДЗІНОТЫ»

«ВЫБОРОВ ПРОСТО НЕ БЫЛО»

Авторы отчета пришли к 
выводу, что голоса за Светлану 
Тихановскую подсчитаны 
неправильно, а Александр 
Лукашенко никак не мог 
набрать 80% голосов.

«На участках, по которым у 
нас есть протоколы, голосов 
за Светлану Тихановскую в 
среднем в 13 раз больше, чем 
на участках, протоколы по 
которым получить не удалось», 
– отмечается в документе.

На 22% участков, по которым 
наблюдатели получили 
официальные данные, было 
собрано более 81% голосов, 
озвученных ЦИК в пользу 
Тихановской. То есть на 
обработанных участках за 
Тихановскую голосовали 
в среднем 360 человек, а 
на необработанных – 26. 
Такая ситуация выглядит 
нереалистично, подчеркивают 
авторы отчета. Более того, в 
Минске на 59% избирательных 
участков, по которым есть 
данные у наблюдателей, у 
Тихановской было больше 
голосов по протоколам, чем на 
всех 100% участков в Минске по 
подсчетам ЦИК. То есть цифры 
ЦИК противоречат цифрам 
участковых комиссий.

В отчете однозначно 
утверждается: Лукашенко 

никак не мог набрать более 80% 
голосов. На 1310 участках, по 
которым наблюдатели смогли 
получить данные официальных 
протоколов, он даже с учетом 
фальсификаций имел только 
61,7%.

Сопоставление данных 
официальных протоколов ЦИК 
с фотографиями бюллетеней 
на платформе «Голос» привело 
к выявлению нарушений на 
минимум 400 участках. То есть 
при помощи альтернативного 
подсчета голосов удалось 
доказать фальсификации 
примерно на 30% участков, 
которые фигурировали в 
анализе.

Всего через онлайн-
платформу «Голас» 
проголосовали 1 261 127 
избирателей, 1 047 933 
подтвердили свое голосование 
по номеру телефона. Из 
этих подтвержденных 
пользователей «Голосу» 95,58% 
проголосовали за Тихановскую 
и только 0,96% за Лукашенко.

«ЦИК озвучил цифры, 
которые вообще не имеют 
никакого отношения к 
реальности»

Объединенный штаб во главе 
со Светланой Тихановской 
предлагал использовать 
платформу «Голас» для защиты 

голосов белорусов на выборах. 
Белорусов призвали присылать 
фото своего бюллетеня, 
чтобы таким образом 
провести альтернативный 
подсчет голосов. Имена 
разработчиков платформы 
«Голас» до недавнего времени 
не озвучивали. Однако в день 
опубликования итогового 
отчета проекта топ-менеджер 
компании EPAM Systems Павел 
Либер признал, что был одним 
из создателей платформы. 
Всего в разработке «Голоса» 
принимало участие более 40 
специалистов из Беларуси.

«Часть разработчиков с 
самого начала находилась за 
границей, а часть выехала, 
когда мы увидели давление 
на платформу, – рассказал 
в интервью belsat.eu Павел 
Либер. – Когда мы увидели 
негативное отношение к нашей 
платформе, мы посчитали, 
что для нас безопаснее будет 
оставаться анонимами. 
Но когда мы презентуем 
результаты нашей работы, 
мы хотим показать, что ее 
делали живые люди, которые 
живут в Беларуси и работают 
в белорусских компаниях. 
Полностью сохранять 
анонимность в таких условиях 
нам кажется неприемлемым. 
Поэтому я решил снять 
анонимность с себя. Хотя 
многие разработчики еще 
думают, стоит ли это делать. 
Ведь, безусловно, нынешний 
отчет очень неудобен для 
власти, так как точно 
обосновывает, почему выборы 

были сфальсифицированы».
По информации Либера, 

данные «Голоса» позволяют 
однозначно заявлять, что 
Лукашенко не является 
легитимным президентом. 
Но при этом создатели 
платформы не утверждают, что 
на выборах победила Светлана 
Тихановская, так как они не 
имеют информации по всем 
избирательным участках.

«Утверждать, что Светлана 
Тихановская победила, мы 
не можем. Во-первых, не 
ставили задачу выяснить, 
кто победил. Во-вторых, 
размер фальсификаций был 
таков, что обсуждать этот 
вопрос нет смысла – выборов 
просто не было. ЦИК озвучил 
цифры, которые вообще не 
имеют никакого отношения 
к реальности», – объяснил 
Либер.

«Мы получили цифры, с 
которыми трудно спорить»

По словам Либера, ожидания 
от этого проекта полностью 
реализовались, создатели 
довольны результатами 
«Голоса».

«Платформа «Голос» 
реализовалась сразу в двух 
плоскостях. Первая – это 
область цифр. Мы получили 
цифры, с которым трудно 
спорить, мы доказали 
огромное количество 
фальсификаций. Вторая 
плоскость – психологическая. 
Люди верили в платформу, 
делали фотографии на 
избирательных участках, 
председатели комиссий это 

видели и, безусловно, это 
стало важным фактором 
того, что некоторые комиссии 
посчитали голоса честно», 
– говорит разработчик 
платформы.

Онлайн-платформа «Голос» с 
самого начала вызвала остро 
негативную реакцию властей. 6 
августа Александр Лукашенко 
поручил правоохранительным 
органам дать оценку законности 
альтернативного подсчета 
голосов. Генпрокуратура 
угрожала создателям 
проекта административной 
ответственностью.

Председатель ЦИК Лидия 
Ермошина назвала платформу 
«Голос» «политической 
аферой», а также «вредным, 
преступным проектом», 
направленным на организацию 
массовых беспорядков. 
Но Либер говорит, что все 
противодействие со стороны 
властей почти не повлияло на 
функционирование проекта:

«Несмотря на все препятствия 
и обвинения, мы все равно 
собрали достаточную 
доказуемую базу, чтобы 
утверждать, что выборы были 
сфальсифицированы. Мы с 
самого начала понимали, что 
будет противодействие, что 
в стране не будет интернета. 
Поэтому продумали механизм, 
когда фотоснимки можно 
будет прислать позже. Ведь 
можно отключить интернет 
в стране, но нельзя стереть 
фотографии с телефонов тысяч 
пользователей».

ИИ/АА Belsat.eu
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участковых выбаркамаў, у склад 
якіх увайшлі 63 347 чалавек. З 539 
прадстаўнікоў апазіцыйных партый у 
камісіі ўключылі ўсяго шэсць.

Далей працягваць?
Паміж Богам і Д’яблам
Праўда, як любіць паўтараць 

палітолаг Станіслаў Бялкоўскі, — гэта 
версія, якая найбольш задавальняе. 
Прыведзеная вышэй статыстыка 
фарміравання УВК многіх у Беларусі 
задавальняе, і найперш задавальняе 
яна службоўцаў, што чэрпаюць свае 
даходы з бюджэтнай кармушкі.

Пазнаць гэтых людзей нескладана. 
Гэта яны сёння гучней за ўсіх крычаць 
наконт неабходнасці захавання законаў 
і палохаюць абывацеляў каляровымі 
рэвалюцыямі і танкамі NАТO, што 
нібыта вось-вось гатовыя рушыць на 
Гродна.

Але не перавяліся яшчэ людзі, 
якія спрабуюць вярнуць праўдзе яе 
першапачатковую ўніверсальную 
прыроду. Прапаную прыслухацца 
да словаў архіепіскапа Гродзенскага 
Арцемія (Кішчанкі): «…нельга гуляцца 
з Праўдай, перакручваць яе на карысць 
палітычнай мэтазгоднасці. Таму што 
Праўда — гэта той каштоўнасны 
феномен і сэнсавая катэгорыя, за 
якой стаіць — БОГ! І калі Праўда 
бярэцца ў двукоссі і лёгкім рухам 
рукі ператвараецца ў хлусню, то 
зневажаецца Той, Хто — Бацька 
Праўды! І на арэну выходзіць іншы 
бацька. Бацька хлусні. Якога, як мы 
ведаем з Божага слова, завуць — Д’ябал. 
І яшчэ мы пра яго ведаем, што “Ён 
быў чалавеказабойцам ад пачатку” 
(Евангелле ад Іаана 8, 44)».

Рэакцыя з боку АП на такі погляд на 
праўду не прымусіла сябе доўга чакаць: 
«Мяне здзіўляе пазіцыя нашых канфесій. 
Дарагія мае святары, пасталейце ды 
займіцеся сваёй справай. У храмы людзі 
павінны прыходзіць маліцца! Цэрквы, 
касцёлы — не для палітыкі. Туды людзі 
душой павінны прыходзіць, як гэта 
было заўсёды».

АП перакананы, што святары 
пайшлі за адшчапенцамі. Галоўнаму 
спецыялісту па падзеле беларусаў на 
чыстых і нячыстых, зразумела, лепш 
бачна. Для тых жа, хто яшчэ не ведае, 

спатрэбіцца тлумачэнне: адшчапенцы, 
разам з пацукамі і уркамі — гэта новая 
генерацыя грамадзян рэспублікі-
партызанкі, што на ўсю моц праявіла 
сябе падчас электаральнай кампаніі.

У іх шэрагі бліжэйшым часам залічаць 
і святароў, якія адмовіліся «пасталець». 
Царква ў Беларусі адасобленая ад 
дзяржавы, але яна не аддзеленая ад 
жыцця. У гэтым праблема.

А дустам не спрабавалі?
У змрочныя часы Сярэднявечча 

існавала павер’е, што пацукі 
нараджаюцца з бруднай бялізны. Не 
ведаючы нічога пра інфекцыйныя 
захворванні, нашы продкі, тым 
не менш, заўважылі, што ўслед за 
пацукамі ў горад прыходзіла чума. 
Таму пацукі лічыліся вешчунамі бяды 
і смерці, а прафесія пацукалова была 
распаўсюджанай і грамадска значнай, 
хоць і не паважанай гараджанамі.

Чаму Пацукалоў са старадаўняй казкі 
ходзіць з жалейкай? Не з пасткамі, не з 
атрутай, а з жалейкай? Пацукі пацукамі, 
але для пацукалова-музыкі важна 
было ўздзейнічаць не на пацукоў, 
а на абывацеляў — адцягваць іх ад 
паўсядзённых праблем.

Сучасным пацукаловам — з іх 
цяперашнім наборам музычна-
інфармацыйных інструментаў — 
падпарадкоўваць сваёй волі даверлівых 
слухачоў, здавалася б, яшчэ прасцей. 
Абмяжуюся адным прыкладам: «У 
інтэрнэце хто сядзіць? 60% паказвалі 
сінякі. 60% пастановачныя кадры! 60%! 
Пройдзе час, мы спакойна вам пра гэта 
скажам і пакажам. Сёння не час пра гэта 
казаць, каб не бударажыць людзей».

У дзяржаве для народа, якая 
прэтэндуе на ролю донара еўрапейскай 
стабільнасці, людзей бударажыць, 
безумоўна, не варта. А пацукоў? Як 
нечакана высветлілася, многія з тых, 
каго добранадзейныя грамадзяне 
гадамі прымалі за людзей, насамрэч 
аказаліся... пацукамі. Гэта асабліва 
заўважна з ілюмінатара верталёта, калі 
глядзіш, як яны сабраліся мітынгаваць.

У гумавага дручка існуюць свае 
перавагі, але чаму б не паспрабаваць 
дустам? Прэпарат даўно апрабаваны. 
Сінякоў ён не пакідае.

Сяргей Нікалюк
Новы Час

АЗБУКА ПАЛІТАЛОГІІ

ТИХАНОВСКАЯ 
ПРИЗВАЛА БЕЛАРУСОВ 

ПРОДОЛЖАТЬ И 
РАСШИРЯТЬ ЗАБАСТОВКИ
Соперница Александра Лукашенко на выборах президента Беларуси 
Светлана Тихановская записала новое обращение, в котором 
призвала работников беларуских предприятий продолжать и 
расширять забастовки, чтобы "заставить власть услышать наши 
голоса, которые она у нас украла".

"Забастовки зажали диктатуру 
в угол, ранили ее в самое сердце. 
Поэтому сейчас вас всеми 
способами пытаются разделить 
и поссорить. Ведь если мы будем 
все вместе, у этого режима не 
останется ни единого шанса", – 
заявила Тихановская. Она убеждена, 
что забастовки являются "абсолютно 
легальным и мощным оружием 
против режима". "Продолжайте 
и расширяйте забастовки, 
не ведитесь на запугивание, 
объединяйтесь. Оставьте страх 
диктатуре, помните, вы не одни. 
С вами вся Беларусь", – сказала 
Тихановская. Она также отметила, что 

в фонд поддержки, куда поступают 
пожертвования на помощь тем, кто 
остался без работы из-за простоя в 
производстве, перечислили миллионы.

"Наши цели просты: прекратить 
насилие, освободить политических 
заключенных и провести новые, 
прозрачные, свободные и честные 
выборы. Вместе мы сила. Сила, 
перед которой не устоит никакая 
диктатура. И помните: только 
вместе мы сможем построить 
страну для жизни", – заявила 
соперница Лукашенко на состоявшихся 
9 августа выборах президента Беларуси 
Светлана Тихановская.

www.svoboda.org

9 АВГУСТА
На участках для голосования в 

столице, регионах и за границей — при 
посольствах и консульствах Беларуси — 
наблюдался небывалый ажиотаж: люди 
несколько часов стояли буквально в 
километровых очередях, чтобы отдать 
свой голос.

С некоторых участков поступала 
информация о том, что не хватает 
бюллетеней, а явка, по информации 
независимых наблюдателей, учитывая 
данные о досрочном голосовании, 
превышает 100%. На некоторых 
участках в Минске люди не успели 
проголосовать до их закрытия в 20.00: 
где-то собравшихся разгонял ОМОН, где-
то работу комиссий продлили.

К концу дня выборов у пользователей 
стал массово пропадать мобильный 
интернет, а около десяти вечера Беларусь 
была практически изолирована от 
мировой Сети. Н

В эфире государственных телеканалов 
озвучивались предварительные 
результаты экзитполов — опроса 
избирателей на выходе с участков. Они 
говорили об убедительной победе 
Лукашенко.

Люди не расходились с участков, ожидая 
оглашения результатов. На некоторых из 
них комиссии зафиксировали победу 
Тихановской, часто с большим отрывом. 
Позже в Сети появились десятки фото 
подтверждающих это протоколов. Эту 
информацию собравшиеся встречали 
возгласами одобрения и словами 
благодарности в адрес комиссий.

К вечеру в Минск стала стягиваться 
спецтехника. На дорогах, ведущих в 
город, работали военные патрули. 
Силовики перекрыли центральные 
улицы, в некоторых районах не работал 
наземный общественный транспорт, 
были закрыты отдельные станции метро.

Ближе к девяти вечера тысячи 
людей стали собираться на большом 
промежутке от Немиги до стелы «Минск 
— город-герой» и дальше по проспекту 
Победителей, а также по проспекту 
Машерова — вплоть до супермаркета 
Bigzz. Там развернулись главные 
события: люди выходили на проезжую 
часть, силовики оттесняли их из района 
Немиги; применялись водометы, 
резиновые пули, слезоточивый газ и 
светошумовые гранаты. Было много 
пострадавших, в том числе и тяжело: в 
толпу въехал автозак — были ранены 
люди. 

Протесты прошли также во всех 
областных центрах, самые серьезные 
стычки с силовиками были в Бресте. 
Много людей выходило на улицы в 
Полоцке и Новополоцке, Бобруйске, 
Солигорске, Волковыске, Барановичах, 
Кобрине, Жодино, Молодечно. На 
следующий день МВД сообщило, что 
протесты прошли в 33 городах страны, 
было задержано около 3 тысяч человек.
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Предварительные результаты 

голосования были оглашены ЦИК лишь 
на следующий день: у Лукашенко 80,23%, 
у Тихановской — 9,9%.

Евросоюз осудил действия 
белорусских властей, а Лукашенко с 
победой поздравили Россия и Китай.

Днем появлялись данные о бастующих 
работниках некоторых предприятий: с 
БМЗ в Жлобине поступали сообщения 
об остановке работы в одном или 

нескольких цехах, однако директор 
предприятия опроверг сообщения о 
забастовке.

Вечерние протесты в понедельник 
не уступали тем, что были накануне. В 
столице, как и в предыдущий день, был 
перекрыт центр города, не работали 
шесть станций метро. Люди опять 
собирались на Немиге, но главные 
события развернулись в районе метро 
«Пушкинская» и универсама «Рига»: 
вновь тысячи людей, перекрытая 
проезжая часть, баррикады, а также 
жесткие задержания, светошумовые 
гранаты, резиновые пули и водометы. 
Автомобилисты блокировали своими 
машинами проезжую часть, не давая 
проехать спецтехнике. 

На «Пушкинской» в тот вечер погиб 
протестующий: по сообщениям МВД, он 
пытался бросить в ОМОН самодельное 
взрывное устройство, которое сработало 
у него в руках; однако нашлись очевидцы 
и видеозаписи, которые опровергают 
эту версию.

Минздрав сообщил о том, что в 
больницы с ранениями за два протестных 
дня были доставлены чуть более 200 
человек, нескольким потребовались 
операции.

Люди протестовали в Гродно, Витебске, 
Могилеве, Новополоцке, Барановичах, 
Молодечно, Новогрудке, Жодино. В 
Бресте и Гомеле были серьезные стычки 
протестующих с ОМОНом.

Проблемы с интернетом продолжались 
весь день, это сказалось на работе многих 
сервисов, учреждений, предприятий IT-
сектора, принесло многомиллионные 
убытки стране. 

МВД отчитался о задержании еще 2 
тысяч человек, а также сообщил о том, 
что пострадал 21 представитель органов 
правопорядка.
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об отъезде Тихановской в Литву, ее 
подтвердил глава МИД этой страны. 
Как выяснилось, она уехала туда ночью, 
после того как провела в понедельник 
несколько часов в здании ЦИК. Кто с ней 
там говорил и о чем неизвестно, однако 
днем появилось ее видеообращение, где 
она призывает белорусов не выходить 
на улицы и соблюдать закон — текст она 
читала по бумажке. Мария Колесникова, 
единственная из «трио», оставшаяся 
в Беларуси, заявила, что Тихановская 
сделала его под давлением.

Во вторник силовики действовали 
гораздо более жестко, в том числе по 
отношению к журналистам. В Минске 
в первом часу ночи большая часть 
протестующих была либо разогнана, 
либо задержана. Их отлавливали во 
дворах, выламывали двери подъездов, 
где они скрывались от милиции. 
Поступали сообщения, что силовики 
стреляли резиновыми пулями в окна, из 
которых свидетели задержаний осыпали 
их бранью.

Утром 12 августа в МВД сообщили, что в 
минувший день задержали более тысячи 
человек. По информации Минздрава, 
за медицинской помощью обратился 
51 человек, из них 14 — сотрудники 
милиции и внутренних войск.

Итоги трех дней протестов в цифрах — 
более 6 тысяч задержанных, более 250 
пострадавших и один погибший.

(сокращено)
news.tut.by/society/696345

ТРИ ДНЯ, КОТОРЫЕ 
ПОТРЯСЛИ БЕЛАРУСЬ

Вся Беларусь испытала на себе беспрецедентные трехдневные 
проблемы с интернетом, которые, как мы все надеемся, 
завершились утром в среду, 12 августа. Значительная 
часть населения по-прежнему остается в неведении, что же 
именно происходило в эти три дня, страна полнится самыми 
разнообразными слухами. Мы решили собрать все важнейшие 
события последних дней в одном материале.


